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MØDEDELTAGERE

Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: Hanne Vedersø 
Rigmor Nielsen 
Gunner Madsen

Christian Heiberg 
Ole Tinghøj
Ole Klenke
Ruth Rasmussen

Erik Nielsen

Referat 
1. Orientering fra kommunen

Udgår, afbud fra Afdelingsleder for plejeboliger, Hanne Larsen.

2. Godkendelse af dagsorden og af referat fra 08.10.12

Godkendt.

Bemærkning til pkt. 2 i referatet, dialogmøde med København og 
Danske Ældreråd er afholdt den 9. november 2012, mødet mellem 
Frederiksberg og Danske Ældreråd er fastsat til den 16. november 2012.

3. Orientering fra formanden

v/ Lise Lotte Due.

 Nyheder fra mailservice nr. 9/2012 fra Danske Ældreråd omdelt 
til Christian og Ruth, øvrige medlemmer har modtaget nyheder 
pr. mail.

 Alle medlemmer af Ældrerådet har modtaget en opdateret 
mødekalender for 2013.

 Christian deltager på Danske Ældreråds konference ”Før livet 
bliv ubærligt” den 20. november 2012. Afbud fra Lise Lotte og 
Ruth.

 I forbindelse med Ældrerådsvalg i 2013, bliver der indkaldt til 
ekstraordinær Ældrerådsmøde den 19. november 2012. Kirsten 
Kaarsberg fra administrationen inviteres.

 Lise Lotte læste læserbrev fra Lokalavisen, hvor borgere takkede 
for et godt arrangement den 1. oktober 2012 i Frederikssund 
hallen.

 Ole Tinghøj tager orlov fra Ældrerådet i november, december og 
januar måned. Suppleant John Jensen indkaldes.

4. Fællesmøde med repræsentanter fra Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalget

v/ Formand for Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget Morten Skovgaard og 
Direktør for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik Ejvind Mortensen.

Ældrerådet
Mandag den 05.11.2012 kl. 09:15 – 12:30 i lokale F2 på Rådhuset
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Ældrerådet havde fremsendt brev med emner, man ønskede drøftet.

 Fortovenes tilstand generelt.
Ældrerådet gjorde opmærksom på flere steder i kommunen, 
hvor der er problemer med vejbelægningen, vejafvanding, 
manglende hækklipning mv.
Det påhviler grundejerne, at klippe hæk og levende hegn, der 
støder op til offentlige arealer, således at bevoksningen ikke er 
til gene. Kommunen kontakter grundejeren, hvis dette ikke 
overholdes. 
Hanne foreslog bordursten i brostensbelægninger, så det bliver 
lettere for gangbesværede at passere disse.  
Morten og Ejvind opfordrede til at bruge kommunens 
hjemmeside, hvor man kan skrive til kommunen, hvis man bliver 
opmærksom på fejl og mangler. 

 Handicapvenlige fodgængerfelter v. farlige kryds f.eks. 
lydsignaler. Markering af trappetrin, belysning mv.
Problemer med manglende markering af trappetrin ved SKAT og 
tunnelen ved stationen, Ældrerådet blev anbefalet at kontakte 
SKAT og DSB, da ansvaret påhviler dem. 
Der etableres LED belysning på en strækning i Frederikssund, 
erfaringer herfra afventes, inden der tages stilling til, om det 
skal indføres i resten af kommunen. 
Ældrerådet opfordrede til, at der etableres lydsignaler ved alle 
fodgængerfelter.  

 Apotek på 1. sal i Sillebroen. Tilgængelighed / ledetråde overalt.
Spørgsmål omkring Apotekets placering på 1. sal rettes til 
Apotekeren og Silleborcentret. Øvrige spørgsmål om 
tilgængelighed / ledetråde rettes til Centeradministrationen i 
Sillebrocentret. 

 Bedre koordinering af vejarbejde. Gentagne opgravninger lige 
efter hinanden.
Det kan være svært at få tidsplaner til at gå op i højre enhed, 
men så vidt det er muligt tilpasses forsyningsselskabernes og 
kommunens tidsplan hinanden. Ved større projekter kontaktes 
forsyningsselskaberne altid, inden ænlægsarbejdet påbegyndes. 

 Hvad er udvalgets planer til næste år og årene fremover.
Arbejdsplan for 2012 – 2013 er endnu ikke politisk vedtaget.
Der arbejdes videre på planprocessen omkring etablering af 
Vinge.
Der skal etableres sti-anlæg fra Ådalen til Vinge, og Fjordstien 
ved Selsø skal gøres færdig. Det påtænkes at forbinde øvrige 
stisystemer med hinanden, hvor det kan lade sig gøre for relativt 
små midler. 
Cykelsti til Kulhuse etableres, hvis der tilkendes puljemidler. 
Kommunens udgift forventes at bliver omkring 12 – 13 mio. 
kroner. 
Herudover skal der arbejdes med klimatilpasningsplan, 
spildevandsplan, temadrøftelse om naturpleje og en analyse af 
busbetjeningen. 

5. Økonomi

v/ Rigmor Nielsen

 Saldo pr. dags dato kr. 28.467,00
 Modtaget regning på kr. 9.000,00 fra Frederikssund Kommune 

vedr. fællesarrangement den 1. oktober 2012.
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 Regning fra Danske Ældreråd for temadag vedr. Ældrerådsvalg 
2013. Der overføres kr. 1.500,00 fra Frederikssund Kommune 
for Betina og Kirstens deltagelse.
  

6. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst

 Hanne deltog i arbejdsgruppemøde, der skal fastlægge 
proceduren i forbindelse med valg til bestyrelsen i Danske 
Ældreråd den 15. oktober 2012. Arbejdsgruppen har indsendt 
deres indstilling til bestyrelsen i Danske Ældreråd. Kandidater til 
bestyrelsen skal indstilles af Ældrerådene.

 På baggrund af tidligere opfordringer til Danske Ældreråd om 
større synlighed kunne Hanne meddele, at der fra sommerferien 
til nu er fremsendt 8 høringssvar og udarbejdet 2 
pressemeddelelser. 

 Der er møde i Nordgruppen den 13. november 2012, Hanne og 
Christian deltager. Der er Regions Ældrerådsmøde den 21. 
november 2012. 

 Erik deltog på møde vedr. ombygning af Nyvej 8 i Skibby. 
Projektet er sendt i udbud, og det forventes at arbejdet kan 
påbegyndes primo 2013, og afsluttes primo juni 2013.

7. Forslag fra Ældrerådets medlemmer til kommende års arbejde

 Ældrerådsvalg 2013.

 Udarbejde information om diverse tilskud, der kan søges af 
pensionister.

 Fællesmøder med alle udvalg 1 gang årligt, fællesmøde med 
SÆS 2 gange årligt.

 Kanal og servicestrategi.

 Fællesmøde med Ældresagen. 

8. Orientering fra fagudvalg

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget

Orientering fra Hanne om dagsorden til møde den 7. november 2012.

 Sag nr. 94 Budgetopfølgning pr. 30. september 2012
Tillægsbevilling på 4 mio. kr. og omplacering fra andre udvalg 
på kr. 0,2 mio. kr.

 Sag nr. 95 Opfølgning på budget 2013
For Social-, Ældre og Sundhedsudvalget er der i budget 2013 en 
driftsbesparelser på 6,6 mio. kr. og en driftsudvidelse på 1,85 
mio. kr. Driftsudvidelserne anvendes til udstyr til aktiviteter og 
træning i plejeboligerne, nødkald og til opprioritering af det 
forebyggende arbejde på misbrugsområdet. Der er afsat midler 
til Ældrerådsvalget.

 Sag nr. 96 Godkendelse af takster – Budget 2013

 Sag nr. 98 Evaluering af El-cykler i Ældre og Sundhed
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Evalueringen viser, at der er stor tilfredshed med el-cyklerne.
Der indkøbes det fornødne antal el-cykler til områderne, 
udgiften kan afholdes inden for budgettet.

 Sag nr. 100 Kvalitetsstandarder 2013
Kvalitetsstandarderne sendes til høring i Ældrerådet.
Der arrangeres et dialogmøde med Handicaprådet, Ældrerådet 
og Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget i december måned 
2012.

Opvækst og uddannelsesudvalget

Intet

Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget

Orientering fra Erik

Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget

Orientering fra Erik

Plan- og Udviklingsudvalget

Intet

9. Næste møde og sted

Mandag den 3. december 2012 på Gæstgivergården Kongensgade 13, 
Slangerup kl. 9.15 med efterfølgende julefrokost.

10. Eventuelt

I uge 43 var der 556 besøgende på Ældrerådets hjemmeside, det er ny 
rekord.
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